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ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ 

2020 YILI KASIM AYI TOPLANTISI V. BĠRLEġĠMĠ 

MECLĠS GÜNDEMĠ VE TOPLANTI TUTANAĞI 

 

1. BÖLÜM 

   MECLĠS GÜNDEMĠ 

 

 

 

 

 Gündem No   : 97509404-301.03-11/5                                           Toplantı Tarihi    : 18/11/2020  

 Toplantı Yeri  : Kültürpark Fuar Alanı, Lozan Kapısı                      Toplantı Saati    : 18.00 

                           Mimar Sinan Mahallesi, 35220 Konak/ĠZMĠR 

                           (Ġsmet Ġnönü Sanat Merkezi) 

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 1. KarĢıyaka Belediye Meclisinin; KarĢıyaka Belediyesi 2020 Mali Yılı Ġmar ve ġehircilik 

Müdürlüğünün ücret ve harçları kapsamında suret ücreti sayfa baĢı 10,00-TL olarak belirlenmiĢ olup; 

30/10/2020 günü meydana gelen deprem sonucunda KarĢıyakada pek çok binada hasar oluĢtuğundan; 

söz konusu binalardan Çevre ve ġehircilik Bakanlığınca hasar tespiti yapılmıĢ olanlarında “Güçlendirme 

ve Yenileme ÇalıĢmaları” için projelerinden suret ücreti alınmamasına yönelik, 14/11/2020 tarihli ve 

72458193/161 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.255418) 

 

 2. Raylı Sistem Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; Çiğli Tramvay Hattının imar planlarına 

iĢlenmesine iliĢkin kısmen koruma amaçlı imar planı niteliğinde hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar 

Planı ile 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği ve önerilerinin; Ġzmir Atatürk Organize Sanayi 

Bölgesi içerisinde kalan kısmının Organize Sanayi Bölgeleri Uygulama Yönetmeliği kapsamında 

değerlendirilmesi için Sanayi ve Teknoloji Bakanlığına iletilmesi, Sürdürülebilir Koruma ve Kontrollü 

Kullanım Alanında kalan kısmının değerlendirilmesi için Çevre ve ġehircilik Bakanlığına iletilmesi, 

Belediyemiz yetki alanındaki Çiğli Ġstasyonaltı Mahallesinde kalan kısmının incelenmesi hususlarının 

görüĢülmesi. (Ġmar ve ġeh. Dai.BĢk.E.255419)  

 

 III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 1. Toplumsal Cinsiyet EĢitliği konusuna vurgu yapmak adına Belediyemizce Toplumsal Cinsiyet EĢitliği 

temalı uluslararası karikatür yarıĢması düzenlenmesi ve yasal koĢulları gerçekleĢtirilerek yarıĢmaya 

katılan veya dereceye giren eserlerin Ģehir içinde dikkat çekecek noktalarda sergilenmesine yönelik 

Yazılı Önergenin; Toplumsal Cinsiyet EĢitliği Komisyonunca oybirliği ile uygun bulunduğuna, Hukuk 

– Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarınca “Yarışma şartnamesinde kadın ve kız çocuklarına 

karşı her türlü ayrımcılığın önlenmesine ilişkin vurgu yapılmak suretiyle” Ģeklindeki görüĢ 

doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin MüĢterek Rapor. (BüyükĢehir Belediyesi Meclis 

Üyeleri Nilay KÖKKILINÇ, Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU, Birgül Sural ÜNER, Sıla ĠLGĠ AKKAġ, 

Gamze Gül ÇAMUR, Sultan ĠPEKLĠ.E.139356) 

 

 2. Belediyemiz HemĢehri ĠletiĢim Merkezine Senai ARLI'nın 17/04/2019 tarihli ve 134786 sayı ile 

kayıtlı baĢvurusu ve yine aynı konuda isimsiz olarak 17/04/2019 tarihli ve 134804 sayı ile kayıtlı 

baĢvuruya konu; KarĢıyaka ilçesinde bulunan Cemal Gürsel Caddesi isminin değiĢtirilmesi talebinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.246936) 
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 3. Buca Belediye BaĢkanlığının 24/09/2020 tarihli ve 74878 sayılı yazısı ekinde yer alan Eren 

KORKMAZ’ın 31/08/2020 tarihli dilekçesine konu; Murathan Mahallesinde bulunan mevcut 1242 no’lu 

Sokağın niteliğinin de değiĢtirilerek "ġehit Fethi Sekin Caddesi" olarak isimlendirilmesi talebinin 

oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Harita ve Cbs 

Dai.BĢk.E.246937) 

 4. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ve T.C. Kültür ve Turizm Bakanlığı Ġzmir Devlet Opera ve 

Balesi Müdürlüğü ĠĢ Birliği ile GerçekleĢtirilecek Etkinlikler Hakkında 2020-2021 dönemi için Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile T.C. Kültür ve Turizm Bakanlığı, Ġzmir Devlet Opera ve Balesi 

Müdürlüğü arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Protokol”ün imzalanması 

için Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususunun oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Kültür ve 

San.Dai.BĢk.E.252747) 

 

 5. 2020 Mali Yılı Bütçesinin bazı kodlarında ödeneklerin yeterli gelmeyeceği anlaĢılmıĢ olup, 2020 Yılı 

Bütçemizin tertipleri arasında aktarma yapılması hususunun oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Mali Hiz.Dai.BĢk.E.252198) 

 

 6. Bergama Belediye Meclisinin; Ġstiklal Meydanı Eski Kapalı Pazar yerinde bulunan otopark, 

Akropolde bulunan otopark ve Üçkahveler Mevkiinde bulunan otoparklardan günlük/aylık ve araç 

cinsine göre önergede yer alan ücret tarifelerine yönelik, 15/10/2020 tarihli ve 20/112 sayılı Kararının 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonları Raporu. 

(Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai. BĢk.E.245111) 

 

 7. 5393 sayılı Belediye Kanununun 5998 sayılı Kanun ile değiĢik 73. maddesi kapsamında, ilan edilen 

Kentsel DönüĢüm Alanlarında yerinde dönüĢüm ve uzlaĢma esası ile tüm iĢlemler Belediyemizce 

yürütülmekte olup; Örnekköy Kentsel DönüĢüm Alanında III. ve IV. etap olarak belirlediğimiz imar 

adalarında mevcut yapılarda "6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların DönüĢtürülmesi Hakkında 

Kanun" kapsamında yaptırdığımız "riskli yapı tespiti" doğrultusunda ihaleye hazır olan III. ve IV. etapta 

olası depremlere karĢı inĢaat yapım iĢi hızlandırıp tamamlayarak hak sahiplerine yeni konutların 

teslimini hızlandırmak için "6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların DönüĢtürülmesi Hakkında 

Kanun”un 8. maddesi gereğince Belediyemiz ile Belediye iĢtirakimiz Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Beton 

Ve Asfalt Enerji Üretim Ve Dağıtım Tesisleri Su Kanalizasyon Ticaret ve Sanayi Anonim ġirketi 

(ĠZBETON) arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokol ve eki olan Özel 

Teknik ġartnamenin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Kentsel 

DönüĢüm Komisyonları Raporu. (Kentsel Dön.Dai.BĢk.E.250738) 

 

 8. Torbalı Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 26/10/2020 tarihli ve 53172231/9/66 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.246296) 

 

 9. Menemen Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 07/10/2020 tarihli ve 96 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu.  (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.246311)  

 

 10. Gaziemir Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, 

Ayrıntılı Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı 

Analitik Bütçesine yönelik, 15/10/2020 tarihli ve 63/2020 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai. BĢk.E.246315) 

 

 11. Dikili Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 09/10/2020 tarihli, 171 ve 173 sayılı Kararlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna 
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iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai. BĢk.E.246310) 

 

 12. ÇeĢme Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 22/10/2020 tarihli ve 2020-8-98 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.246317) 

 

 13. Bayındır Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 20/10/2020 tarihli ve 2020/162 sayılı Kararının değiĢiklikle oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.246297) 

 

 14. Selçuk Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2021 Mali Yılı Analitik 

Bütçesine yönelik, 09/10/2020 tarihli, 2020-132 ve 15/10/2020 tarihli, 2020-133 sayılı Kararlarının 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar. 

Dai.BĢk.E.246302) 

 

 15. Çiğli ilçesi, Küçük Çiğli Mahallesi 33570 ada, 26 parsel ile 16 ve 17 parseldeki kayıtlı taĢınmazların 

bir kısmının Akaryakıt+Servis Ġstasyonu Alanı (LPG Ġstasyonu yer alabilir) olarak belirlenmesine iliĢkin 

parsel maliklerince hazırlatılan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk – Esnaf ve Meslek Odaları – Çevre ve                

Sağlık - UlaĢım Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.197335) 

 

 16. Bornova Belediye Meclisinin 05/08/2020 tarihli ve 182 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ergene 

Atatürk Mahallesi, 958, 943 ve 956 Sokaklar arasında 32 K IV a (26OIVb) ve 32 K I d (26OIc) 

paftalarında yer alan, yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planında KAKS:0.60 yapılaĢma 

koĢuluna sahip "Ġlkokul Alanı"nda kalan mülkiyeti Maliye Hazinesine ait 3522 ada, 1 parselin çekme 

mesafelerinin 5 m yapılaĢma koĢullarının TAKS:0.60, ve KAKS:2.00, Ayrık Nizam, 4 kat olarak 

belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve 

Spor Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.222182) 

 

 17. Bornova Belediye Meclisinin 05/08/2020 tarihli ve 183 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Milli 

Savunma Bakanlığının itirazı doğrultusunda hazırlanan, Kazım Dirik Mahallesi, 32 ada, 6 parselin, 

kentsel sit alanı içerisinde kalan kısmında da ''Askeri Alan'' gösteriminin devam ettirilmesine iliĢkin, 

1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 

Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere değiĢiklikle oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık - Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.232091) 

 

 18. Bornova Belediye Meclisinin 05/08/2020 tarihli ve 187 sayılı Kararı ile uygun görülen;                                      

Doğanlar Mahallesi, 1580 ile 1556 Sokaklar civarında yer alan, 22405 ada, 4 ve 5 parsellerin (eski 1590 

ve 2426 parsellerin) 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı değiĢikliği doğrultusunda, E:0.40, Yençok:8 kat 

yapılaĢma koĢullu "Ticaret Konut Alanı" olarak belirlenmesi ve plan notu getirilmesine yönelik 

hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı değiĢiklik önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.231564) 

 

 19. Konak Belediye Meclisinin 04/08/2020 tarihli ve 96/2020 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ġzmir 1 

Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda, 1. Grup Korunması 

Gerekli TaĢınmaz Kültür Varlığı olarak tescilli, Vezirsuyu Su Kemerlerinin koruma alanı ile birlikte imar 

planlarına iĢlenmesine yönelik, 1/1000 Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür 

ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık - Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Ġmar 
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ve ġehircilik Dai.BĢk.E.232089) 

 

 20. KemalpaĢa Belediye Meclisinin 04/08/2020 tarihli ve 05/119 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planında "Park (Oyun Alanı)" olarak belirlenmiĢ Armutlu Mahallesi, 7972 

parselde "Belediye Hizmet Alanı (Ġdari, Teknik, Sosyal ve Kültürel Tesis yer alabilir.)" kullanımının 

belirlenmesi talebine iliĢkin 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Sosyal Hizmetler Komisyonları Raporu. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.224134) 

 

 21. Bergama Belediye Meclisinin 06/08/2020 tarihli ve 20/67 sayılı Kararı ile uygun görülen;                                 

Zafer Mahallesi, 270 adaya iliĢkin 5 metre olan ön bahçe çekme mesafesinin 3 metre olarak 

belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.231577) 

 

 22. Urla Belediye BaĢkanlığının 27/08/2020 tarihli ve E.20742 sayılı yazısı ile değerlendirilmek üzere 

Belediyemize iletilen; Kalabak Mahallesi, 4812 ada, 2 ve 3 parsellere (eski Yelaltı Mahallesi, 657 ada 22 

ve 23 parseller) iliĢkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.224351) 

 

 IV. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 VI. ALTINCI BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

 

    

 

 

 

 

2. BÖLÜM 

2020 YILI KASIM AYI V. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 

 

Tutanak No   : 97509404-301.04-11/5                                             Toplantı Tarihi    : 18/11/2020  

 Toplantı Yeri  : Kültürpark Fuar Alanı, Lozan Kapısı                      Toplantı Saati    : 18.00 

                           Mimar Sinan Mahallesi, 35220 Konak/ĠZMĠR 

                           (Ġsmet Ġnönü Sanat Merkezi) 

 

 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Bülent 

SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Mustafa ĠDUĞ, Ġbrahim UlaĢ POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin 

ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Erhan UZUNOĞLU, 

Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEġ, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Mustafa ÖZUSLU, Birgül 

SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Serdar SANDAL, Ġsmail SARI, YeĢim 

TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Ali 

Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Özkan 

YILDIZ, Sıla Ġlgi AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Ġbrahim 

ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU, Ġlhan ÖZKÖSE, Mehmet ERĠġ, 

Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Musa ÖZCAN, Fatma 

ÇALKAYA, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CĠHAN, Ġsmet 



 5 

ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Ġbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Adil 

KIRGÖZ, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer 

TOPÇU, Muammer Ekrem ORAN, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, ġükrü SÜREROĞLU, RaĢit 

DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Özdem Mustafa ĠNCE, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım 

ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, Ruhi SELEK, Alpaslan BĠLEN, 

Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser TOURCHIAN, Ġsa NEZĠR, Fikret 

MISIRLI, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, 

Dilek YILDIZ, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DĠNÇER, Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Ali GÖNEN, Murat 

ÖNCEL, Metin YAġAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, AyĢegül DURAN TÜRKER, Ali AYYILDIZ, Mehmet 

PINAR, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, 

Sema YEġĠLÇĠMEN, Hakan ERTANE, Tarkan Fikret ÇALIK, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, 

Nezih ÖZUYAR, Halil Doğukan EROĞLU, Salahattin ġAHĠN, Hakan ġĠMġEK, Alpaslan 

KOPARAL, Osman MERT. 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Erhan KILIÇ, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 

Muhittin SELVĠTOPU, Mustafa ġafak BARAN, ġamil Sinan AN, Mehmet Atilla BAYSAK, 

Sabahattin UÇAR, Ramazan Ġsmail UYGUR, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Rıdvan 

KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZġAHĠN, 

Mustafa KAYALAR, Fatma EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Erkan ÖZKAN, Halil 

ÇULHAOĞLU, (Kayyum) Önder CAN, Seda ÖZTÜRE, Ali ENGĠN, Onur YĠĞĠT, Dolunay 

BAYER, Haydar GÜLTEKĠN, Ġsmail YETĠġKĠN, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Nuri 

CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, Fatih GÜRBÜZ, Ġlkay GĠRGĠN ERDOĞAN, Mustafa Alper 

GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Fatih TAġTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLĠVAN, ġevket 

HASIRCI, Galip ATAR, Çile ÖZKUL, Hakan KOġTU, AĢkın UYAR, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül 

ALTUĞ, Mümin BAYRAM, Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ BÜKÜLMEZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur 

DEMĠREZEN, Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Sedat SARI, Salih Atakan DURAN, Cüneyt 

UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR. 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

BAġKAN: Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 2020 yılı Kasım Ayı Toplantısı V. BirleĢimini açıyorum. 

ġehrimize hayırlar getirmesini diliyorum. 

 

II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ. 

BAġKAN: BaĢkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin GörüĢülmesi baĢlığına 

geçiyorum. Nilay Hanım buyurun.   

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, madde baĢlıklarıyla okunarak oylanmasını öneriyoruz. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Değerli ArkadaĢlar,  Gündem önceden 

dağıtılmıĢ olduğu için Gündem numaraları okunarak oylanması hususunu oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum. 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 1. maddenin Plan ve Bütçe Komisyonuna acil kaydıyla gönderilmesini 

öneriyoruz.  

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? 1 numaralı Önergenin acil kaydıyla Plan ve 

Bütçe Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum. 2? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna gönderilsin.  

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? 2 no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum.  

 

III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

BAġKAN: 3, BaĢkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Komisyon Raporlarının GörüĢülmesi. 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, 1. maddenin Komisyonlardan geldiği Ģekliyle 

oylanmasını öneriyoruz.  
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BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan. 

BAġKAN: Buyurun.  

HAKAN YILDIZ: Hukuk ve Eğitim Komisyonundan geldiği Ģekliyle.  

BAġKAN:  Nasıl? 

HAKAN YILDIZ: Hukuk ve Eğitim Komisyonundan geldiği Ģekliyle oylanmasını rica ediyoruz.  

BAġKAN:  Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor evet? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Uygundur.  

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? 1 no’lu Komisyon Raporunun Hukuk – Eğitim, Kültür, 

Gençlik ve Spor Komisyonlarından geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum 2? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 2. maddenin Komisyondan geldiği Ģekliyle oylanmasını öneriyoruz ancak 

Hukuk Komisyonu BaĢkanımızın bu konuda bir açıklaması olacak.  

BAġKAN: Kemal… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler) Efendim? 

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK:  Ben söz alabilir miyim? 

 BAġKAN: Buyurun.  

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: Bu konu Ģöyle; Cemal Gürsel Caddesinin tamamı… 

BAġKAN: Mikrofon. 

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: Cemal Gürsel Caddesinin tamamının değil Alaybey kısmındaki 

bölümünün isminin değiĢtirilmesi. Burada sanki sokağın tamamının isminin değiĢtirilmesi Ģeklinde 

çıkmıĢ Hukuk Komisyonunun Raporu doğrultusunda oylansın.  

BAġKAN: Anladım. Hukuk Komisyonu BaĢkanımız da söz almak istiyor.  

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: Ufuk BaĢkan.  

BAġKAN: O da… Onu da dinleyelim ondan sonra Grup BaĢkan Vekillerine söz vereceğim. Evet, 

Hukuk Komisyonu BaĢkanımız? 

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK:  Toplantıdan ayrıldı BaĢkanım. 

BAġKAN: Öyle mi?  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Komisyon Üyesi olarak Teknik Rapor doğrultusunda diye 

oylarsak, sorun çözülmüĢ olacak. Teknik Rapor doğrultusunda karar almıĢtık çünkü. 

BAġKAN: Nilüfer Hanım? Tamam, peki.  

HAKAN YILDIZ: Teknik Raporda kroki var.   

BAġKAN: Teknik Rapor. 

HAKAN YILDIZ: Teknik Rapor doğrultusunda diye oylarsak, sorun çözülmüĢ olacak. 

BAġKAN: Peki. Nilay Hanım?  

HAKAN YILDIZ: Ufuk Beyle de görüĢtüm dıĢarıda kendisiyle bu Ģekilde çözebiliyoruz.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, Hukuk Komisyonunun…  

BAġKAN: Teknik Raporu. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Raporuna dayanak teĢkil eden Teknik Rapor doğrultusunda oylansın. 

BAġKAN: Tamam öyle yapacağız.  

HAKAN YILDIZ: Uygundur. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Değerli ArkadaĢlar, 2 numaralı Komisyon 

Raporumuzu Hukuk Komisyonumuza dayanak teĢkil eden Teknik Rapor doğrultusunda kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ediyorum. 3? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, 3, 4, 5, 6, 7. maddelerin Komisyonlardan geldiği Ģekliyle 

oylanmasını öneriyoruz.  

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey?  3, 4, 5, 6 ve 7 no’lu Komisyon 

Raporlarının Komisyonlardan geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum 8? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, 8 ve 14 dâhil Ġlçe Belediyelerimizin Bütçeleri ile ilgili 

Raporlar. Hepsi de oybirliği ile gelmiĢ ancak Belediye BaĢkanlarımız da belki söz almak isterler. Bu 

sebeple 8. maddenin Komisyondan geldiği Ģekliyle oylanmasına diyelim. Torbalı Belediyemiz…  
BAġKAN: Burada mı Torbalı Belediye BaĢkanımız?  
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NĠLAY KÖKKILINÇ: BaĢkan Yardımcımız burada.  

BAġKAN: BaĢkan Yardımcımız burada buyurun.  

ÖZKAN YILDIZ: Çok Değerli BaĢkan’ım, çok Kıymetli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım 2021 yılı 

Bütçemiz onaylanmıĢ oybirliği ile. Bu vesileyle ben tüm Meclis Üyesi, Komisyon Üyesi 

ArkadaĢlarıma, emeği geçen Bürokratlara çok teĢekkür ediyorum. Ġsmail BaĢkan’ımızın da sizlere 

selamları vardır. TeĢekkür ederim.  

BAġKAN: TeĢekkürler. Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey?  Değerli ArkadaĢlar, Torbalı 

Belediyemizin Bütçesine ait 8 numaralı Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği Ģekliyle 

kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ediyorum 9? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Menemen ilçemiz, Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey?  Menemen Meclis Üyelerimizden söz almak 

isteyen varsa… ġu anda yok galiba hiçbiri. Peki, Menemen Belediyemizin Bütçesine ait 9 

numaralı Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum 10? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın, Gaziemir ilçemiz.  

BAġKAN: Gaziemir Belediye BaĢkanımız burada buyurun.  

HALĠL ARDA: Sayın BaĢkan’ım, Değerli ArkadaĢlar hepinizi saygıyla selamlıyorum. Mesleğim 

gereği çok uzun yıllardır mali tablolarla, bütçelerle uğraĢmaktayım. Yine 2004-2009 yılları arasında 

Ġzmir Ġl Genel Meclisinde 5 yıl boyunca Plan Bütçe Komisyon BaĢkanlığı ve Meclis Plan Bütçe 

Komisyon Üyesi olarak,  Ġzmir Ġl Özel Ġdaresinin Bütçesinin yapımında aktif olarak görev almıĢ 

birisiyim. Ġlk defa bir bütçenin yapılmasında çok zorlandığımı itiraf etmek durumundayım. 2019 

yılı Bütçemiz, 160 milyon olarak bağlanmasına rağmen, muhtemelen 100 milyon civarında 

gerçekleĢecek. Evet, bütçe tahmini bir çalıĢma. Ancak gerçekleĢme oranının yüksek olması herkesin 

umut ettiği bir Ģey. Ġçinden geçtiğimiz bu zor dönem maalesef 2021 yılında da bu Ģekilde geçeceğini 

gösteriyor. Mümkün olduğunca giderlerimizi düĢürmeye çalıĢıp mümkün olduğunca gelirlerimizi 

yükseltmeye çalıĢıp bir Denk Bütçe yaratmaya çalıĢtık. 195 milyonluk bir Bütçe. Temennim odur ki 

gerçekleĢme oranı çok yüksek olsun. Ġlçemiz için hayırlı olsun. Emeği geçen Bürokrat 

ArkadaĢlarımıza, Plan Bütçe Komisyonu Üyesi ArkadaĢlarımıza ve oy verecek BüyükĢehir 

Belediyesi Meclis Üyesi ArkadaĢlarıma çok teĢekkür ediyorum.  

BAġKAN: Sağ olun, biz de teĢekkür ediyoruz. Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey?  Değerli 

ArkadaĢlar, Gaziemir Belediyemizin Bütçesine ait 10 numaralı Komisyon Raporunun Plan ve 

Bütçe Komisyonundan geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum 11? Dikili Belediye BaĢkanımız. Evet, buyurun 

BaĢkanım.  

ADĠL KIRGÖZ: Sayın BaĢkan’ım, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. 2020 yılı 

gerçekten gerek dünya için, ülkemiz için ayrıca son ay yaĢadığımız Ġzmir Depremi ile birlikte tüm 

insanlık için gerçekten olumsuzluklarla geçti. ĠnĢallah 2021 yılında bu olumsuzlukları yaĢamayız. 

Hepimiz daha mutlu daha sağlıklı daha güzel günlerde birlikte oluruz. Ayrıca biraz sonra Dikili 

Belediyemizin Bütçesini onaylayacağı için ben Değerli Meclisimize teĢekkür ediyorum. 

Ġzmir’imize, Dikili’mize hayırlı olmasını diliyorum. Saygılarımı sunuyorum.  

BAġKAN: TeĢekkür ediyoruz, Nilay Hanım?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Değerli ArkadaĢlar, Dikili Belediyemizin 

Bütçesine ait 11 numaralı Komisyon Raporunun Komisyonundan geldiği Ģekliyle kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ediyorum. ÇeĢme Belediye BaĢkanımız buradaydı buyurun.  

MUAMMER EKREM ORAN: Sayın BaĢkan’ım, bu seneki 2021 Bütçesi ile ilgili teĢekkür 

etmeden önce ben bir borcun hala aklımda olduğunu hatırlatmak istiyorum Meclis Üyesi 

KardeĢlerime ve ArkadaĢlarıma. Bizim geçen seneki 2020 Bütçesinden beri bir bakiye borcumuz 

var. Fakat nasip olmadı. ĠnĢallah sağlıklı günlerde hep beraber tüm Partili… 

ÖZGÜR HIZAL: Borç ikiye katlandı. 

BAġKAN: Borç ikiye katlamıĢ BaĢkan’ım.  

MUAMMER EKREM ORAN: Doğrudur. Tüm Partiden ArkadaĢlarımızla yeryüzündeki cennet 
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ÇeĢme’de sizleri ağırlamaktan gurur duyacağız. 2021 yılındaki Bütçemizle ilgili emeği geçen 

Meclis Üyesi, Komisyon Üyesi ArkadaĢlarıma ve Bürokratlarımıza da ÇeĢme halkı adına teĢekkür 

ediyorum. Herkese sağlıklı ve güzel günler diliyorum.  

BAġKAN: TeĢekkür ediyoruz. Nilay Hanım?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Değerli ArkadaĢlar, ÇeĢme Belediyemizin 

Bütçesine ait 12 numaralı Komisyon Raporunun Plan ve Bütçe Komisyonunun Kararı 

doğrultusunda kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum. Bayındır Belediye BaĢkanımız, maalesef Covid-19. O nedenle 

buradan kendisine acil Ģifalar diliyoruz. Bir an önce en az, en hızlı Ģekilde atlatmasını diliyoruz. 

Bayındır Belediye Meclisinden ArkadaĢımız var mı acaba? Buyurun.  

ĠSMAĠL EKEROĞLU: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri. BaĢkanımızın testi pozitif 

çıktığından dolayı biraz evinde istirahat ediyor. Herkese selamı var.  

BAġKAN: Ġyi mi sağlığı? 

ĠSMAĠL EKEROĞLU: Ġyi sağlığı iyi.  

BAġKAN: Yani bir semptom falan bir var mı? 

ĠSMAĠL EKEROĞLU: Yok, yok ağrı biraz ağrısı var evinde istirahat ediyor.  Sağlık ekiplerimizin 

istirahatçisinde. Bizim Bayındır Bütçesini onaylayan Plan Bütçe Komisyon Üyelerimize, 

Bürokratlarımıza, Değerli BüyükĢehir Meclis Üyelerimize hepsine teĢekkür ederiz. Bütçemiz 

Bayındır’ımıza, Ġzmir’imize hayırlı olsun. Çok teĢekkür ederim.  

BAġKAN: TeĢekkürler, Nilay Hanım? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Bayındır Belediyemizin Bütçesine ait 13 

numaralı Komisyon Raporunun Plan ve Bütçe Komisyonunun Kararı doğrultusunda kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ediyorum. Selçuk Belediye BaĢkanımızın da zannediyorum eĢi Covid-19. Ona da buradan acil 

Ģifalar diliyoruz. GeçmiĢ olsun diliyoruz. Meclis Üyelerimizden kim var acaba? Selçuk Belediyesi? 

Yok zannediyorum. Peki, Nilay Hanım? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın. 

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Selçuk Belediyemizin Bütçesine ait 14 

numaralı Komisyon Raporunun Plan ve Bütçe Komisyonunun Kararı doğrultusunda kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ediyorum. 15? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, 15 ve 22 dâhil Komisyonlardan geldiği Ģekliyle 

oylansın. Oy birliği ile geçmiĢ hepsi de.  

BAġKAN: Kemal Bey? Salahattin Bey? Hakan Bey? Değerli ArkadaĢlar, 15 ve 22 dâhil 

Komisyon Raporlarının Komisyonlarından geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum.  

 

 IV. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

BAġKAN: IV.  BaĢlığımız Gündem DıĢı KonuĢma Talepleri. Gündem DıĢı söz almak isteyen arkadaĢım 

var mı? Buyurun Hüsnü Bey. Evet. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Sayın 

BaĢkan, pazartesi günkü Mecliste de birkaç cümle söylemiĢtim ama biliyorsunuz bir Ġzmir’de büyük bir 

deprem yaĢadık. Bu depremden dolayı özellikle Bayraklı ve eski Bornova kısmında büyük bir çöküntü 

oldu binalarımızın bazıları deprem sırasında, bazıları Ģu an Belediyeler ve Çevre ve ġehircilik tarafından 

yıkılmakta. Sayın BaĢkan’ım, bölge ile ilgili, 1973 yılından beri Ġzmir’deyim ve KarĢıyaka, Bayraklı 

kısmında ikametgâh etmekteyim. Oralarda yıllarca kaldık. Eskiden KarĢıyaka’ya bağlıydı Bayraklının 

bir kısmı, bir kısmı Bornova’ya bağlıydı. O bölgeleri çok iyi biliyorum. Bundan, 1980 yıllarından sonra 

Ġzmir’de ve özellikle Türkiye’nin birçok yerinde ama genelde Ġzmir’de kooperatifçilik gayet çok iyi bir 

Ģekilde yürütülmekteydi. Özellikle yazlık ve konut yapımında çok büyük kooperatifçilik baĢladı. Bazı 

binalar temelden baĢladığı zaman 15 yıl, 20 yılda bitmeyen binalar olmuĢtu. O zamanlar krediler 

çıkmıyordu, krediler gecikiyordu. Ona göre zaten insanlar aldıkları ücrete göre aidatlarını çok düĢük bir 

Ģekilde ödüyorlardı fakat binalar da bitmiyordu. Bu yıkılan binaların birçoğu da böyle. O bölgede Ģu an 
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cezaevine giren Orhan Ağabey var Orhan AYBER cezaevinde. Benim de çok iyi bir dostum sanırım bu 

Meclisin de çok büyük bir kısmı tanır kendisini. Orhan Ağabey ĠnĢaat Mühendisleri Ġzmir Odasının 

kurucusu. 1980’den sonra gerçekten de Kemal Ağabey de kendisini çok iyi tanır, burada birçok 

arkadaĢımız tanır. 12 Eylül’den sonra mücadele vererek, o faĢist yönetime karĢı mücadele vererek 

Ġzmir’de ĠnĢaat Mühendisleri Odasını kuran bir ağabeyimizdir. Kendisi de Ģu an 80 yaĢında. Orhan 

Ağabey bu kente ne yaptı? Orhan Ağabey bu kente gerçekten de gaz betonu getirip Ġzmir’e sokan, 

binaların daha hafif olmasını sağlamaya çalıĢan çünkü 1975 Yönetmeliğine göre binalar yapılıyordu. 

Kendisi de bizzat basında da bizlere de birebir söylerdi; “Binalarımızı hafifletelim, tuğla yapmayalım, 

gaz beton yapalım, hafif malzeme.” Yine Ġzmir’de hazır beton olayını Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile 

oturarak, bir protokol yaparak, büyük bir mücadele vererek Ġzmir’e Burhan Ağabey ile beraber Burhan 

ÖZFATURA ile beraber imzayı atan Kemal ağabey de sanırı o zaman Daire BaĢkanıydı öyle 

hatırlıyorum ben.  Ġzmir’e hazır betonu sokan adamdır gerçekten de ve bununla ilgili de o dönemler, 

betonyerle ya da tenekeyle betonlar dökülürdü. Yerde karılırdı harçlar iĢte ölçekler yapılır o ölçekleri 

birbirine katarak beton yapılırdı ve binalarımız bu Ģekilde yapılırdı. Buna karĢılık büyük bir mücadele 

veren bir kiĢidir Orhan Ağabey Ģu an cezaevinde. Ama niye? Çünkü bunların hepsi 1975 Yönetmeliğine 

göre yapılmıĢ 1999 Depreminde yanında yine sizin partinizin üyesi olan yine odada görev alan Süha 

BARLAK, Ahmet ERTEM ĠnĢaat Mühendisi aynı zamanda ĠnĢaat Sektörü Kurul BaĢkanıydı 

Türkiye’nin. Kendisi ile beraber hem Kocaeli’ne hem daha sonra Düzce Depremine giderek on gün 

kadar orada incelemede bulunup Türkiye’de ilk Kocaeli ile ilgili bir rapor hazırlayıp kamuoyuna sunan 

ekiptir. Tabii ki Orhan Ağabey bunları biliyordu. Orhan Ağabey’in yaptığı bina yaptığı değil de daha 

doğrusu imzaladığı statiğini yaptığı 1975 Yönetmeliğine göre yaptığı, statiğini yaptığı bina çöktü. Aynı 

Ģekilde müteahhitliğini yapan arkadaĢımız da o da cezaevinde. Ben bu kısmına bir Ģey diyemiyorum ama 

bu kentte maalesef 2000 öncesi yapılan binaların büyük bir kısmı, tabii ki hepsi dersek olmaz ama büyük 

bir kısmı temeli bile yok yani temel varsa bile iĢte bir hatalı döĢenerek öyle ne radye temeli ne Ģuyu ne 

buyu bu binaların hepsi bu Ģekilde yıkıldı. Bunun sebepleri ne? Bir baĢka sebebi daha var. Ġzmir’deki 

Eskiizmir’de yaĢayan arkadaĢlarımız bilirler. Abdül BATUR BaĢkan da bilir, bizim KarĢıyaka Belediye 

BaĢkanı, Ali ENGĠN burada mesela o bilir. Müteahhitlik kat karĢılığı iĢler yapılırdı. Bostanlı’nın en 

güzel yerinde inanın ki bir tane güzel daire verilirdi mal sahibine 4 daire de müteahhitte kalırdı. Fakat bu 

iĢ öyle bir aldı baĢını yürüdü ki bugün Bostanlı’da %60’la yer bulamıyorsunuz. Deprem olan bölge de 

aynı Ģekilde; %55, 60larla. Yani vatandaĢın bir tarlası var gidiyor orayı kat karĢılığı veriyor size 

müteahhitler burada iĢi alıyor yapıyor ama bazen iyi niyetli bazen kötü niyetli bina yapımında büyük 

hatalar oluyor. Çünkü zaten daha iĢe baĢlar baĢlamaz yarısını direkt yer sahibine veriyor yani bir tarlası 

olan, bir Ģeyi olan bu Ģekilde yapımlar baĢladı. Bu aldı baĢını gitti. Bunun tabii çözümünü kalkıp da 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Tunç SOYER yapsın anlamında söylemiyorum. Kamuoyu bilsin anlamında 

söylüyorum. Bu sektörün içinde olan birisi olarak söylüyorum. Değerli ArkadaĢlar, yani o bölgede 

yıkılan bütün binaların hemen hemen hepsi kooperatif binası. En az 15 yıl sürmüĢ binaların yapımı. 

Tıpkı bizim BüyükĢehir Belediyesi de o Ģekilde yapıldı 10 yıl gene Ġzmir’i eskiden bilenler bilir 

tahminen söylüyorum 10 yıl falan orada kabada kaldı 12 Eylül’den sonra iĢte sanırım Ģimdi 

hatırlayamadım ismini Belediye BaĢkanlarından birisi o incelemeleri yaparak Ģeye soktu… Değerli 

BaĢkan’ım, Türkiye’deki maalesef tekrar olacak ama 1975 Yönetmeliğiyle yapılan binalarımızın hemen 

hemen hepsi, hemen hemen hepsi çürük. Bunları nasıl yapacağız? Geçen gün Fikret KardeĢimiz bir 

önerge verdi; siz de zaten “Bununla ilgili bir çalıĢma yapıyoruz” dediniz. Ġzmir’deki binaların 

kimliklerini çıkarmalıyız. Biz nasıl ki yıllar öncesinde sokak hayvanlarımızın hepsine birer tane kimlik 

çıkarmıĢsak, bugün de içinde yaĢadığımız binaların kimliklerini çıkarmalıyız. Sayın BaĢkan, bir Ģeyi 

daha kamuoyunun bilmesi anlamında söylüyorum. Bizim Belediyelerdeki Ġmar Komisyonlarının görevi; 

yapılan binaları denetlemek diye bir Ģey yok, yani kamuoyu sanıyor ki Ġmar Komisyonunun 

görevlerinden biri de yapılan binaları denetlemek. Bizim öyle bir görevimiz yok. Bundan daha önce bu 

deprem yönetmeliği 2000 Deprem Yönetmeliğinden önce projeler hem Belediye de hem de ĠnĢaat 

Mühendisleri Odası tarafından tasdiklenirdi. Hatta kontrollerini Belediyeler yapardı. ġimdi artık Özel 

Denetim Firmaları yapmakta. Ġmar Komisyonunun görevi; gelen bölge ile ilgili, imara açılıp açılmaması 

ile ilgili, oradaki yerleĢim ile ilgili. Yapılan binalarla ilgili en ufak en ufak bir iliĢkisi yoktur. Bilemez de 

bilmesi de mümkün değil. Bunu da kamuoyunun bilmesi açısından söylemek istiyorum. Yani binanın 

statiği ile ilgili Ġmar Komisyonunun hiçbir bilgisi yok. Bilemezler. ġu an artık Belediyeler de bilmiyor. 

Sadece denetim yapan firmalarımız biliyor. Bu konuyla ilgili gerçekten de Ġzmir’de çalıĢmalar 
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yapmalıyız. Bu iĢi bilen arkadaĢlarımız var bu Mecliste. Ġzmir’deki çürük binaların hepsini çıkarırsak 

çok iyi olur. Burada tekrar gene söyleyeyim Orhan AYBER’i ben size biraz kısaca anlattım. Orhan 

Ağabey Ģu an hiçbir partinin üyesi değil. Orhan Ağabey Ġzmir’de inĢaat mühendislerinin kurucusu. 

Ġzmir’e hazır betonu sokan kiĢi. Ġzmir’e gaz betonu sokan kiĢi. Orhan Ağabey Ġzmir’deki deprem ile 

ilgili çok büyük emeği olan bizim bir ağabeyimiz, bizim bir dostumuz. Orhan Ağabey’e buradan geçmiĢ 

olsun diliyorum. ĠnĢallah en kısa zamanda özgürlüğüne kavuĢur. Hepinizi sevgiyle selamlıyorum.  

BAġKAN: TeĢekkür ediyorum. BaĢka söz almak isteyen arkadaĢım var mı? Evet, buyurun Nilay Hanım. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, çok yakın bir zaman içerisinde Cumhuriyet Halk Partisi 

Genel BaĢkanı Sayın Kemal KILIÇDAROĞLU’na yönelik açık bir Ģekilde tehdit ve hakaret yüklü 

maalesef bir saldırı gerçekleĢti. Biz Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Üyeleri olarak Grubumuz adına bu 

saldırıyı kınıyoruz. Fransız yazar VOLTAĠRE’nin çok güzel bir sözü var, Ģöyle söylüyor; “DüĢüncelerine 

katılmıyorum ama düĢüncelerini savunman için canımı veririm.” Ģeklinde bir sözü var. Bizler, Türkiye 

olarak siyasilerimize yönelik yapılan saldırılardan çok çektik. Bunun kayıplarını yaĢadık. Her partiden. 

Bu sebeple sadece Cumhuriyet Halk Partisi değil, tüm siyasetçilerimize yönelik, tüm düĢünürlere 

yönelik, tüm sanatçılara yönelik yapılan ifade özgürlüğünü bozan, düĢünce özgürlüğüne zarar veren, her 

türlü saldırıyı tüm partilerin kınaması gerekiyor. Buna hiçbir Ģekilde geçit verilmemesi gerekiyor. Ben 

öncelikle bu konuda Cumhuriyet Halk Partisi Grubu adına üzüntümüzü, düĢüncelerimizi paylaĢmak 

istedim.  

BAġKAN: TeĢekkür ederim.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hüsnü Bey depremle ilgili evet düĢüncelerini paylaĢtı. Ben de tabii 

hepimiz bütün Meclis Üyeleri takip ediyoruz. Nerede, ne olmuĢ, hangi bina ne sebeple yıkılmıĢ, 

nerede kusurlar var? KöĢe yazarlarına baktığımızda Yılmaz ÖZDĠL öyle güzel bir çözümleme 

yapmıĢ ki. Dünyada en çok müteahhitin olduğu yani ehil olmayan müteahhitin olduğu ülke 

maalesef bizim ülkemizmiĢ. Öyle bir sayı vermiĢ ki... Bunu tabii Ģunun için söylüyorum bütün 

partilerin hep beraber mücadele etmesi gereken bir durum. Hemen Ģurada sayıları açıklayacağım. 

ġöyle söylemiĢ; 453 bin müteahhit Türkiye’de, Almanya’da 3 bin 500, komple Avrupa’da 25 bin ve 

453 bini bizde. Üstelik de ehil olmayan kiĢiler. Biz tabii ki bütün yapılarımızı inceleyeceğiz; her 

türlü alt yapıyı araĢtıracağız, Meslek Odaları ile iĢbirliği yapacağız, üniversitelerle yapacağız. Bu 

konuya siyaset üstü yaklaĢacağız. Ama kanunlarımızı da yine aynı Ģekilde bu açıdan da yaklaĢarak 

düzenlemek zorundayız. Bu konuda elbirliği ile çalıĢmak zorundayız. Camilerimizde hasar var. 

Bugün 92 camimizde hasar olduğu saptanmıĢ. Yine Sağlık Birliği Sendikalarımızın açıkladığı 

Devlet Hastanelerimizde hasarlar var. Yani hasar her yerde. Bunun mücadelesini vereceğiz, teĢekkür 

ediyorum.  

BAġKAN: Değerli ArkadaĢlar, tekrar Covid’i… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, çok özür dilerim. Tabii ki katılıyorum bir Ģey demiyorum. 

Sayın BaĢkan’ım Ġzmir’de Ģey Türkiye’deki müteahhit ile yap satı karıĢtırmayalım. Yap satçı ayrı 

müteahhitlik yani yüklenici ayrı o yüzden o verilen rakamlar taĢeronda bir Ģekilde alt yüklenici 

olarak alt müteahhit olarak iĢ yapıyor. Ondan dolayı bu rakamlar yüksek olabilir. Bir cümle daha 

ilave edeyim. Demin anlattığım Orhan Ağabey hala kirada oturuyor, 80 yaĢında. ġu an hala kirada 

oturuyor, kendisi de Bağkur Emeklisi. Bunu kamuoyunun bilmesi anlamında söylüyorum. Hepinizi 

sevgiyle selamlıyorum.  

BAġKAN: TeĢekkür ediyoruz. Değerli ArkadaĢlar, Covid konusunda yine bir uyarıyla kapatalım 

toplantımızı. Gerçekten çok hızlı yayılıyor ve geçen aylarda ilk çıktığında yaĢadığımız Nisan, 

Mayıs, Haziran aylarında yaĢadığımız hızın, yayılım hızının üzerine çıkmıĢ durumda. Çok daha 

hızlı ölümlerle karĢılaĢıyoruz. Ağır vakalarla karĢılaĢıyoruz. Hepinizden rica ediyorum lütfen herkes 

çok dikkatli olsun. Bugün iĢte iki Belediye BaĢkanı arkadaĢımız biri eĢi, diğeri kendisi Covid 

nedeniyle yatıyorlar, hastalar. Tüm Ġzmirlilere de yine bir kere daha hatırlatmıĢ olalım hep beraber. 

Gönüllü Karantina Uygulamasını ciddiye almalarını rica ediyoruz. Mümkün oldukça evden 

çıkmamalarını, evde kalmalarını rica ediyoruz. Bu salgının tahribatını azaltmak istiyorsak, mümkün 

olduğu kadar yine maske, hijyen, mesafe kurallarına uymalıyız. Ama mümkün olduğu kadar da 

kendimizi karantina altında tutmaya gayret etmeliyiz diyorum.  

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 
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BAġKAN: Toplantıya katılamayan Meclis Üyelerimizin mazeretlerinin kabulü oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ediyorum.  

 

VI. ALTINCI BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

BAġKAN: Bir sonraki toplantımız Değerli ArkadaĢlar, 20 Kasım Cuma saat 18:00’de aynı yerde. 

Evet, teĢekkür ediyoruz.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                           Mustafa Tunç SOYER                                                                                                             

                                                                                                                 Meclis BaĢkanı 
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Divan Kâtibi 
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Divan Kâtibi  
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Divan Kâtibi 

 

  


